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SA.0012.3.7.2024 

Protokół nr 7/24 

z posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gminy w dniu 25 listopada 2024 r. 

w Urzędzie Gminy Goleszów przy ul. 1 Maja 5 

 

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy Piotr Brudny. 

Przewodniczący o godz. 1500 otworzył posiedzenie, następnie przywitał członków Komisji oraz gości. 

Przewodniczący oświadczył, iż w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie Komisji, co pozwala 

na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Listy obecności - załączniki nr 1 i nr 2.  

Radni obradowali zgodnie z otrzymanym wraz z zawiadomieniem porządkiem obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Informacja o przyjęciu protokołu nr 6/24 z posiedzenia Komisji. 

2. Analiza wniosków z zebrań wiejskich w 2024 roku. 

3. Informacja na temat udzielonych ulg podatkowych dla podmiotów działających na 

terenie Gminy. 

4. Informacja na temat wniosków złożonych do budżetu na rok 2025. 

5. Opiniowanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Goleszów oraz 

w uchwale budżetowej Gminy Goleszów na 2024 rok. 

6. Opiniowanie projektów uchwał. 

7. Projekt budżetu Gminy Goleszów na 2025 rok. 

8. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. Informacja o przyjęciu protokołu nr 6/24 z posiedzenia Komisji.  

Protokół nr 6/24 z posiedzenia Komisji w dniu 28 października 2024 r. został udostępniony członkom 

Komisji drogą elektroniczną. Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gminy Piotr Brudny 

poinformował, że nie wpłynęły uwagi do protokołu. Przewodniczący Komisji uznał protokół 

za przyjęty. 

 

Ad. 2. Analiza wniosków z zebrań wiejskich w 2024 roku. 

Radni otrzymali zestawienie wniosków z zebrań wiejskich w 2024 roku – załącznik nr 3. 

Zestawienie wniosków oraz stan ich realizacji przedstawiła Kierownik Referatu Drogowo-

Komunalnego Monika Sojka. Kierownik Referatu przekazała, że w większości sygnalizowane we 

wnioskach prace dotyczyły właściwości innych organów, m.in. Powiatowego Zarządu Dróg 

Publicznych w Cieszynie oraz PGW Wody Polskie, zostały do nich zgodnie z kompetencjami 

skierowane odpowiednie pisma. 

Wnioski dotyczące spraw będących w kompetencji Gminy Goleszów zostały w części wykonane, 

a pozostałe zostały wpisane w harmonogramie prac do wykonania w późniejszym terminie. Wiele 

problemów również zostało zgłoszonych do funduszu powodziowego i po otrzymaniu środków 

z funduszu przystąpi się do dalszych naprawy dróg gminnych. 

Informację uzupełniła Wójt Gminy Sylwia Cieślar. Wójt Gminy odniosła się m.in. do sytuacji 

dotyczącej zgłoszonego wniosku o montaż progu zwalniającego w jednym z sołectw. Wójt Gminy 

udzieliła również odpowiedzi na pytanie radnej Doroty Skark-Pieprzka dotyczące sprawy zalewania 

posesji przez wody opadowe spływające z ul. Cieszyńskiej i zapchanego rowu w okolicy sklepu 

w Dzięgielowie. 

Przewodniczący Komisji Piotr Brudny stwierdził, że Komisja Finansów i Rozwoju Gminy zapoznała 

się z informacją dotyczącą wniosków z zebrań wiejskich w 2024 roku. 
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Ad. 3. Informacja na temat udzielonych ulg podatkowych dla podmiotów działających na terenie 

Gminy.  

Pisemna informacja na temat udzielonych ulg podatkowych dla podmiotów działających na terenie 

gminy Goleszów – załącznik nr 3. 

Informację przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Rozmus. 

Wójt Gminy Sylwia Cieślar przedstawiła radnym pismo Komendanta Powiatowego Policji 

w Cieszynie w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości za lokal użyczony na siedzibę 

Posterunku Policji w Goleszowie.  

Przewodniczący Komisji Piotr Brudny stwierdził, że Komisja Finansów i Rozwoju Gminy zapoznała 

się informacją na temat udzielonych ulg podatkowych dla podmiotów działających na terenie Gminy 

Goleszów. 

 

Ad. 4. Informacja na temat wniosków złożonych do budżetu na rok 2025. 

Radni otrzymali zestawienie wniosków złożonych do budżetu na rok 2025 – załącznik nr 3. 

Informację na temat ww. wniosków przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Rozmus. Skarbnik 

Gminy poinformowała, że większość z tych wniosków została uwzględniona w przyszłorocznym 

budżecie.  

Informację uzupełniła Wójt Gminy Sylwia Cieślar, w której odniosła się również do pytania radnego 

Łukasza Kowalczyka o nieuwzględnienie w projekcie budżetu wniosków „Przejęcie zadania dla 

sporządzenia dokumentacji projektowej chodnika wzdłuż ul. Ustrońskiej w Cisownicy” i „Zakup 

6 lamp solarnych z montażem przy drogach gminnych w Cisownicy”. Wójt Gminy odpowiedziała, 

że wykonanie chodnika przy drodze powiatowej nie jest zadaniem gminnym. Priorytetem przy 

tworzeniu budżetu Gminy Goleszów są zadania własne Gminy i na gminnych własnościach, zadania 

z już zawartymi umowami, a także utrzymanie wszystkich gminnych jednostek. 

Kolejno odbyła się dyskusja w związku z poruszoną kwestią potrzeby wykonania chodnika wzdłuż 

drogi powiatowej, ul. Ustrońskiej w Cisownicy. Radny Łukasz Kowalczyk zwrócił uwagę, że z tej 

drogi korzystają przede wszystkim mieszkańcy gminy Goleszów, przebiega ona przez dwa sołectwa 

gminy oraz, że „…jest to niewielki koszt aby ruszyć z wielokrotnie przeze mnie poruszanym 

tematem.”. Przewodniczący Komisji Piotr Brudny zwrócił uwagę na wnioskowaną w sumie kwotę 

230 tys. zł na ww. zadania dla sołectwa Cisownica. Radny powiedział, że żadne inne sołectwo, 

organizacja, czy stowarzyszenie nie zawnioskowało o tak wysoką kwotę. W dyskusji również wzięli 

udział radni Dorota Skark-Pieprzka, Ryszard Florczykiewicz, Renata Hanus, Janusz Kożdoń 

i Przewodnicząca Rady Gminy Goleszów Elżbieta Duraj. Radni nie negują potrzeby wykonania 

chodnika w Cisownicy, również uważają, że o tego rodzaju inwestycje trzeba walczyć w Powiecie. 

Radni jednak twierdzą, że należy się porozumieć w tej kwestii i cierpliwie czekać, ponieważ nie da się 

zrobić wszystkiego naraz. Radna Dorota Skark-Pieprzka zwróciła uwagę, że tak naprawdę to każdy 

z radnych mógłby takie wnioski składać, ponieważ problem braku chodników przy drogach 

powiatowych dotyczy też pozostałych sołectw, jak np. wzdłuż ul. Cieszyńskiej w Dzięgielowie 

i Puńcowie, gdzie droga ta jest również niebezpieczna, z ograniczoną widocznością z powodu 

licznych zakrętów, z dużym natężeniem ruchu samochodów ciężarowych i pieszych. Przewodniczący 

Komisji Piotr Brudny przypomniał, że o wykonanie pobocza przy ul. Cieszyńskiej w Bażanowicach, 

które zostało w ubiegłym roku wykonane, wnioskowano od ok. 20 lat.  

W trakcie dyskusji wyjaśniono również, że w przedłożonym Komisji zestawieniu wniosków przez 

omyłkę nie został uwzględniony wniosek OSP Cisownica. Wójt Gminy Sylwia Cieślar przekazała, że 

jak co roku, w budżecie Gminy są zabezpieczone środki na doposażenie wszystkich jednostek OSP 

z Gminy Goleszów, na uzupełnienie taboru samochodowego, zakup sprzętu, umundurowania itp. 

Zastępca Wójta Gminy Rafał Glajcar dodał, że Gmina Goleszów od 6 lat pomnaża i sprawiedliwie 

dzieli środki dla ochotniczych straży pożarnych. Zarówno sprzęt jak i samochody dla jednostek OSP 

kupowane są przy udziale dofinansowania zewnętrznego, np. ze środków Państwowej Straży Pożarnej, 
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Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Województwa Śląskiego, WFOŚiGW, samorządu 

wojewódzkiego, czy ministerstwa.  

Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Komisji Piotr Brudny stwierdził, 

że Komisja Finansów i Rozwoju Gminy zapoznała się z informacją na temat wniosków złożonych do 

budżetu na rok 2025. 

 

Ad. 5. Opiniowanie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Goleszów oraz 

w uchwale budżetowej Gminy Goleszów na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Rozmus przedstawiła wprowadzone zmiany w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Goleszów oraz w Uchwale Budżetowej Gminy Goleszów na 2024 rok. Skarbnik 

Gminy zaznaczyła, że również w tym miesiącu do przedłożonych projekty uchwał będą wprowadzone 

autopoprawki. 

Nikt nie wniósł uwag do przedłożonych projektów uchwał. 

Przewodniczący Komisji Piotr Brudny poddał pod głosowanie wydanie pozytywnych opinii 

do przedłożonych projektów uchwał.  

1) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Goleszów 

(nr SA.0006.98.2024). 

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Goleszów na 2024 rok 

(nr SA.0006.99.2024)  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad. 6. Opiniowanie projektów uchwał. 

3) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na realizację 

powiatowej publicznej komunikacji autobusowej (nr SA.0006.100.2024) 

Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

i Ochrony Środowiska Magdalena Małysz. 

Brak uwag. 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 0007.14.2024 Rady Gminy Goleszów z dnia 

28 lutego 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej św. Jerzego w Puńcowie na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do gminnej 

ewidencji zabytków (nr SA.0006.101.2024) 

Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Inwestycji i Infrastruktury 

kanalizacyjnej Magdalena Gruszczyk.  

Brak uwag. 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

5) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 0007.92.2024 Rady Gminy Goleszów z dnia 

30 października 2024 r. w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki dla Gminy Goleszów 

(nr SA.0006.102.2024) 
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Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Rozmus.  

Brak uwag. 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr 0007.38.2024 Rady Gminy Goleszów z dnia 

24 kwietnia 2024 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie zadań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej objętych Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 (nr SA.0006.103.2024) 

Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Aleksandra Rozmus. 

Brak uwag. 

Głosowano w sprawie: 

pozytywnej opinii do ww. projektu uchwały.  

Projekt uchwały został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany. 

 

Ad. 7. Projekt budżetu Gminy Goleszów na 2025 rok. 

Radni otrzymali w ustawowym terminie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Goleszów i projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Goleszów na 

2025 rok. 

Projekt budżetu na 2025 rok przedstawiła Wójt Gminy Sylwia Cieślar, przekazała, że zarówno po 

stronie dochodów, jak i wydatków jest on absolutnie rekordowy dla Gminy Goleszów. Po raz 

pierwszy dochody oraz wydatki zaplanowano na poziomie ponad 100 mln zł, co też wiąże się 

z koniecznością zatrudnienia audytora wewnętrznego na umowę o pracę. Wójt Gminy zwróciła 

również uwagę na wydatki majątkowe, zaplanowane na kwotę prawie 40 mln zł. Przekazała, że tak jak 

w poprzednich latach, planuje się intensywną pracę. Budżet co miesiąc będzie zmieniany, 

w zależności od otrzymywanych środków zewnętrznych i nie zamierza się zwalniać tempa w kwestii 

ich pozyskiwania. Informację uzupełnił Zastępca Wójta Gminy Rafał Glajcar, który m.in. zwrócił 

uwagę na wysokość zaplanowanych dochodów majątkowych. Poinformował również o założonym 

deficycie, którego pokrycie planowane jest z zaciągniętej pożyczki na wyprzedzające finansowanie 

zadań, a także o planowanej sprzedaży gminnej nieruchomości w Lesznej Górnej. Podsumowując 

Zastępca Wójta zapewnił, że planowany budżet jest realny i bezpieczny. 

Wójt Gminy Sylwia Cieślar przekazała również informacje dotyczące budynku, do którego została 

przeniesiona gminna biblioteka. Czynione są starania o pozyskanie środków zewnętrznych na remont 

budynku i doposażenie biblioteki. W budynku tym swoją stałą siedzibę będą również miały Centrum 

Usług Wspólnych w Goleszowie i Referat Oświaty Urzędu Gminy Goleszów. Wójt Gminy 

poinformowała także, że złożony został wniosek o pozyskanie środków na remont głównego budynku 

Urzędu Gminy, rozstrzygnięcie konkursu nastąpi w 2025 roku. Planuje się również pozyskać środki 

finansowe na ten cel z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Śląskiego. 

Wójt Gminy podziękowała współpracownikom, którzy opracowali budżet Gminy Goleszów na 2025 

rok. 

Brak uwag. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gminy zapoznała się z ww. dokumentami. Komisja nie wniosła uwag 

ani propozycji zmian w projekcie budżetu na 2025 rok. 

 

Ad. 8. Sprawy bieżące. 

Brak wniosków i zapytań dotyczących spraw bieżących. 
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Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Piotr Brudny zamknął posiedzenie Komisji 

Finansów i Rozwoju Gminy.  

 

 

PRZEWODNICZĄCY 

Komisji Finansów i Rozwoju Gminy 

Piotr Brudny  
 

Protokół sporządziła: 

Aneta Sikora  

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
 


